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ADA 展能藝術天使

汪明欣

	[image: image1.emf]

汪明欣小姐為本港首位失明女作家兼多媒體創作人。明欣八個月大時患上德國痲疹，視覺神經受到感染導致雙目失明。由三歲半至八歲期間曾先後做過六次角膜移植手術，但最終因視覺神經壞死而失明。 

失明不能阻擋明欣開朗的性格，她才情橫溢，從小學習聲樂及鋼琴，並一直參與義務工作。她於2005年於「獅子會盃全港青年民歌比賽」中勇奪亞軍。2004年12月，明欣出版《如果你相信童話》一書，透過這個勵志的愛情故事，鼓勵年青人克服困難，努力前進。初版一出即被搶購一空，被傳媒廣泛報導，成為一時佳話。至今，出版的著作有：《步向彩虹的女孩》、《愛來自珍惜》和《七個別人的故事》。近年，她更致力於音樂創作，包括：《祝願和平》、《哥哥》和《靜夜心曲》等。 

在香港展能藝術會的安排下，明欣先後獲著名歌唱家徐慧老師及嚴偉老師的指導，讓歌藝更上一層樓。在2005年母親節，她在「向母親致敬」活動中舉行了首個迷你音樂會，並在紀念已故方心淑博士的書冊《我心我淑》發行禮上獻唱。2008年，香港展能藝術會舉辦「獅子與我：明欣共融演唱會」，明欣與不同界別的朋友合作，譜出共融的訊息。2005年，她代表香港，赴上海出席兩年一度的第八屆亞太地區蒲公英音樂節，與來自多國的代表作音樂交流。2006年12月明欣應邀擔任「國際共融藝術節」開幕典禮表演嘉賓，並與馬浚偉先生首演藝術節主題曲「分享共融」（作曲盧冠廷 填詞鄭國江），以其悅耳的歌聲，宣揚藝術共融。 

明欣於2008年10月獲選為「十大傑出青年」，在未來的日子，她將肩負重大的使命，實行以生命影響生命，以藝術推動社會共融，為更美好的社會作出貢獻。 
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http://www.adahk.org.hk/tc/awds_corner/ada_angels/wong_ming_yan/index.html
ADA ANGELS
Wong Ming Yan, Christina

	[image: image2.emf]Christina is the first visually impaired writer and multimedia creator in Hong Kong. She had Genmen Measles when she was only 8 months old. Her optic nerves were infected and thus she became blind. She had taken 6 epikeratophakia operations between the ages of three and eight. However, the optical nerves were injured and she couldn't see anything afterwards. 

The loss of eyesight did not defeat Christina's optimistic character. She is talented in music and writing and she consistently works as a volunteer to help other people. She was 1st runner up in the 'Leo Club Folk Songs Singing Contest' in 2005 and she published her first book, 'If You Believe in Fairy Tales' in 2004. This love novel encourages youth to overcome difficulties and work hard for the future. The first edition has sold out since its launch, and was widely covered by the media. Other publications include "The Girl Steps towards the Rainbow" and "LOVE is what we treasure" etc. 

Due to her outstanding artistic talent and positive attitude to life, Christina was appointed as the 'ADA Angel' by the Arts with the Disabled Association Hong Kong (ADA) in May 2005. By the arrangement of ADA, Christina studies voice under the mentorship of the renowned vocalists. The Association also organized her first mini concert in the Mother's Day event - 'A Tribute to Mum', and made special appearances at the Launching Ceremony of Loving Memory – Memorial Book of Dr. Marion Fang and the Fundraising Concert of the Hong Kong Medical Association. Presented by ADA, "Lions and I: Christina Wong Arts for Everyone Concert" was held in 2008. 

In mid-November 2005, Christina had represented Hong Kong to partake in the Asian Pacific Wataboshi Music Festival 2005 Shanghai, which is a bi-annual event originated in Nara, Japan, and held in various Asian Pacific cities like Singapore and Seoul every two years. "Blessing for Peace" is the song she wrote for it. In December 2006, Christina was invited to sing the theme song of the International Festival of Inclusive Arts with Mr Steven MA in the opening ceremony. The spirit of inclusive arts spreads out to every corner of the community with her lovely song. 

Christina was selected as one of The Ten Outstanding Young Persons in October 2008. This Award was given as an honour to her excels in professional endeavors and contribution to the community. She will continue to promote inclusion through arts in the future. 
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